
Protokoll nr 7 år 2023 

 

 

 

sm
p

ro
t-

2
0

2
3

-0
8

-2
7

-n
r 

7
.d

o
cx

;1
0

; 2
0

1
4

-0
6

-1
3

 0
9

:0
5

:0
0
 

 
Tid: 27 augusti 2023 kl. 16.30-18.30. Plats: Hemma hos Kristin 
 

Närvarande:   Kerstin Karlsson, Lars Klasén, Alenka Jejcic, Anne Kawecki, Mats Johansson, Lars (Lasse) Ljungdahl, 
Olof Näslund, Kristin Persson 

Denna gång besökte vi Kristin i Överenhörna (Ekensberg). Innan mötet tog hon oss med på en vandring upp på det 
närbelägna Lurberget och sedan ner till Ekensbergs båtklubb. När vi var åter så bjöds vi på fika med ostmackor och 
jättegod äppelpaj. 

1. Mötets öppnande 
Lars öppnade mötet 

2. Godkännande av dagordningen 
Godkändes  

3. Val av ordförande, sekreterare och justerare för mötet  
Olof valdes till ordförande, Lars till sekreterare, Anne och Lasse till justerare 

4. Inkommet (post, email, Facebook, tel)  
Ingen fysisk post. Inkomna mail, tel etc avhandlas i andra punkter. 

5. Ekonomi 
Lasse redogjorde för ekonomin, vilken är fortsatt mycket god. Det finns alltså utrymme för ev. 
kostnadskrävande aktiviteter. 

6. Rapporter 
- Mats och Anne deltog i Riksstämman i Västerås 17-18-19 juni. Stämman genomfördes i god anda, och besluten 
togs i god demokratisk ordning. Debatter, diskussioner och inlägg var genomgående ”vettiga”. Dock blev det lite 
hetsigt på slutet pga tidsnöd. Ny ordförande för föreningen valdes: Beartice Rindevall. Förutom det formella 
blev det föreläsningar, upprädanden, musik mm. 

- Styrelsen, tillsammans med revisorerna Hasse Hansson och Alf Claesson, hade den 13 juni säsongsavslutning 
hos Lars. 

- Kerstin deltog som representant från styrelsen den 26 augusti på en ”resa” utmed Mölnboåns hela sträckning, 
ledd av Patrik Waldenström på uppdrag av Trosaåns vattenvårdsförbund. ”Resan” var mycket givande! Bland de 
ca 30 deltagarna fanns många från Nådhammar, andra (när)boende samt några med specifika intressen (typ 
båtklubbsmedlemmar) rörande ån. De flesta deltog som privatpersoner, men med var också politiker (Lars 
Greger (Mp, miljönämnden Södertälje kommun) och Ingrid Waldenström, Mp i Gnesta) och några 
fastighetsägare av gårdar i omgivningarna. 

Man tittade bl a på hur vissa våtmarker skulle kunna återställas. Det diskuterades om rivning av några mindre 
vattenkraftverk skulle kunna få vattnet att flöda bättre, något som skulle minska den övergödning/igenväxning 
som sker. Och kanske få även Långsjön och sjön Sillen att må bättre. Det diskuterades också om den föreslagna 
nedläggningen av reningsverket kanske motverkar denna ambition eftersom det riskerar att vattenflödet i ån 
minskar (eftersom en del då avleds till Himmerfjärdsverket). 

7. Remisser 
Södertälje 

Kommande:  

- 1/9: Granskning förslag till detaljplan för del av Hjälmsättra (mellan Ritorp och Viksberg). Detta ärende har 
Lars och Lasse yttrat sig om i dess olika turer sedan starten. Yttranden ska vara inne d 1/9. Vissa av våra tidigare 
framförda synpunkter är tillgodosedda, dock inte att anpassa byggnadernas utforming och lokalisering för bästa 
möjliga nyttjande av solceller. Vi fixar. 
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- 8/9: Samråd för ändring av detaljplan för Sandviken. ”Detaljplanens syfte är att befästa det existerade 
Sandvikenområdet med sin bebyggelse, sina fastigheter, vägar och tillhörande grönområden utifrån rådande 
förutsättningar samt möjliggöra indragning av vatten och spillvatten”. Lars har bevistat ett informationsmöte 
på Estrad om detta och är ish tveksam till att nästan alla ytor som inte utgörs av fastigheter föreslås överlåtas 
till samfälligheter och föreningar. Han menar att det i praktiken kan avhålla allänheten från tillträde, dvs en 
form av privatisering, även om såklart allemansrätten råder. Därtill planeras ingen ordentlig kollektivtrafik 
(buss) till området, vilket innebär ett totalt bilberoende. 

- Skjutbana Tveta (ca en km söder om Tvetagården). Detta är inget remissärende. Saken gäller att godkänna en 
skjutbana som nyttjats sedan 30-talet men är i princip olaglig. Nu har en grupp närboende slutit sig samman till 
en aktionsgrupp, vilka är "i uppror" pga att de kommer att bli för evigt bullerstörda. Bullervallar är utlovade, 
men enligt konsulter de anlitat kommer det ändå att bli alldeles för bullrigt. Efter ett mångårigt processande har 
såväl Miljö- och Tekniska kontoret som Länsstyrelsen gett lov, med div. villkor om bullervallarnas utformning. 
Det föreslås också att ta 4.5 ha jordbruksmark ur produktion för en lerduveskjutbana. Nu har gruppen frågat om 
vi kan bistå på något sätt. Själv tycker både Lars och Lasse att affären är märklig, i synnerhet detta med att ta 
jordbruksmark ur produktion! De har besökt platsen och dess omgivningar och talat med såväl ansvariga för 
skjutbaban som ”närboende” (upp till någon km från banan). Lars har också konsulterat miljöjuristen Josia Hort 
på RIKS. Slutsatsen är att vi ska ifrågasätta detta med att ta jordbruksmark ur produktion men inte lägga oss i 
typ bullerstörningar – det känns inte som NFs sak. F n råder ett 8 månaders embargo betr anmälan i april till Lst 
om jordbruksmarken. Sedan verkställs det. Vi ska börja med att uppmärksamma Miljönämnden på ärendet och 
kolla om någon där ö h t känner till det. 

Nykvarn 

Avlämnat: 

- Den 25/7 avlämnade vi ett yttrande avseende Samråd för detaljplan del av Vidbynäs 1:19 (Miare Backar), 

gränsande till golfbanan. Vi avstyrker planförslaget med 250 bostäder på föreslagen plats. Det strider mot 

hållbar utveckling att etablera ett nytt bostadsområde en bra bit utanför tätorten och utan egentlig anknytning 

till denna. Området blir en enklav, en närmast isolerad ö, vars storlek varken motiverar tillfredsställande 

kollektiva trafikförbindelser (vilket medför ett totalt bilberoende), förskola, livsmedelsaffär, fundamentala 

välfärdstjänster eller annan viktig infrastruktur. Planförslaget redovisar inte heller sådant. 

8. Genomförda aktiviteter 

- Den 27 maj företog vi en naturvandring i Lina naturreservat. Vi 12 medlemmar som deltog fick under den 4 km 
långa vandringen göra två pauser, under vilka vi fick företa oss ”övningar” som gjorde att vi kom (ännu) närmare 
naturen. Detta styrdes av vår guide, Kristin Persson. 

- Fladdermusspaningen i Tullgarns Slottspark den 18 augusti drog ca 30 personer, varav ca 20 från Södertälje, 
många från Järna. Guide var Bosse Ljungberg (fd kommunekolog i Södertälje). Ingen från styrelsen deltog. 

9. Kommande aktiviteter 

- Se vårt publicerade program för hösten! 

- Betr föreläsningen den 5/9 kl 19 i Stadshuset (Dirigenten) om Jordbruket – ur binas perspektiv! kommer Mats 
och Lars att fixa ett ”bokbord” med några av våra skrifter mm. Vi är där kl 18 – så kom gärna litet tidigare du 
också! Ta gärna med material, typ Sveriges Natur, om du har över! 

- Nytt: Som komplement till vårt deltagande i kommunens Klimatvecka (dvs strandstädning i Snäckviken d 16/9) 
ordnar vi en föreläsning benämnd ”Lantbruket, samhället och den biologiska mångfalden”. Den hålls den 12/9 
kl 19 i Stadshuset (Dirgenten) av Pim Bendt, chef för jordbruk på RIKS. Mer info på vår webb. 

- Anmälningarna till Bommersviksbesöket d 30/9 har börjat inkomma; hittills ca 10 personer. Så passa på  . 

11. Övrigt  

- Vi har fått förfrågan från Klimatvandra.se om samarbete. De har vandring i Hölö d 3/9 och slutvandring i 

Sthlm 23/9. Vi beslutade att avstå – men den som vill kan såklart delta i vandringarna ändå! Kolla deras webb! 
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- Lars har tidigare vb-at styrelsen ett mail från länskretsens Jonathan Borling som riktar sig till länets styrelser. 
Den innehåller ett antal punkter, bl a ny FB-grupp för länskretsen, Zoom-träffar, Miljövänliga veckan, 
Skogsdagarna, Cykelkarnevalen mm. Beslutades att inte göra något gemensamt – men det är såklart fritt fram 
för den som vill att medverka/delta i vad som önskas! 

- Vi tackade Kristin för såväl guidningen i omgivningarna som fikat med ostmackor och äppelpaj! Mycket 
trevligt och gott! Tack!!! 

12. Nästa möte 

Den 26/9 kl 19 hos Lasse. 

 

 

Vid protokollet: Lars Klasén 

 

Justeras: Lasse Ljungdahl   Anne Kawecki 


